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Dne: 8. 10. 2020  Zpracovala: Ing. Jitka Dočkalová 

Projekt Posilování administrativní kapacity obcí na bázi 

meziobecní spolupráce, reg. č.: CZ.03.4.74/0.0/0.0/15_019/0003017 

ZÁPIS ZE SETKÁNÍ STAROSTŮ  

ze dne 8. 10. 2020 

 

 

Místo: Městys Štěpánov nad Svratkou – restaurace Hodůnka, od 17:00 hodin 

Program 10. setkání starostů DSO Mikroregion Bystřicko: 

1)  Prezence účastníků 

2) Informování o činnosti CSS  

3) Výstupy z oblasti sociálních potřeb DSO: shrnutí denních běžných sociálních potřeb – 

projednání a vyhodnocení návrhu projektového záměru 

4) Výstupy koncepčních záměrů v oblasti meziobecní spolupráce: zpráva za území DSO, 

projednání návrhu řešení 

5)  Veřejnoprávní smlouvy: přehled o stavu veřejnoprávních smluv na území DSO, 

projednání návrhu doporučení 

6) Ověření spokojenosti s rozsahem a kvalitou poskytovaných služeb – dotazník 

7) Projednání návrhů na změny v činnosti 

8) Závěr 

 

1) Prezence účastníků 

Místopředseda DSO Mgr. Martin Horák přivítal přítomné starosty na 10. setkání starostů v rámci 

projektu CSS a zároveň omluvil neúčast pana Pokorného (předsedu DSO) ze zdravotních důvodů. 

Na začátku vyzval starosty, aby se zapsali do připravené prezenční listiny CSS. Celkem se jednání 

zúčastnilo 21 starostů z členských obcí Mikroregionu, byla tedy splněna podmínka účasti alespoň 

50 % starostů. Jednání se zúčastnila také regionální koordinátorka paní Ivana Červinková.  
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2) Informování o činnosti CSS – druhé prodloužení projektu  

Paní Dočkalová (odborný pracovník CSS) stručně informovala zúčastněné starosty o obsahu 

10. setkání starostů. Na úvod shrnula služby CSS, které se poskytují již pravidelně členským 

obcím Mikroregionu Bystřicko. U dalšího bodu se zabývala předběžnými informacemi o 

novém projektu tzv. OLEK (obec a lokální ekonomika), na který by mělo dosáhnout pouze 10 

DSO. Celkový rozpočet tohoto pilotního projektu činí 17 mil. Kč. Doba realizace projektu by 

probíhala od 1.1.2021 do 30.6.2023 a pokrývala by pouze 0,5 pracovního úvazku. Závazné 

podmínky by měly být známy v listopadu. Výběr 10 DSO se pak uskuteční v prosinci 2020.  

 

3) Výstupy z oblasti sociálních potřeb DSO: shrnutí denních běžných sociálních potřeb – 

projednání a vyhodnocení návrhu projektového záměru 

Dalším bodem setkání bylo projednání výstupů z oblasti sociálních potřeb DSO, meziobecní 

spolupráce a veřejnoprávních smluv, které měly být analyzovány v rámci druhého prodloužení 

CSS. Tyto informace byly získávány dotazníkovým šetřením a také osobní konzultací. Na 

základě proběhlého šetření, kterého se zúčastnilo 31 obcí (z celkových 39) vypracovalo CSS 

možné návrhy na zlepšení. Veškeré výstupy z šetření byly zaslány, před konáním 10. setkání 

starostů, všem obcím MB k případnému prostudování. 

U výstupů z oblasti sociálních potřeb byl vytvořen souhrnný dokument za CSS ,,Shrnutí 

denních běžných sociálních potřeb“, na základě kterého vzniklo 6 projektových námětů: 

1) senior/baby taxi, 

2) zajištění pedikúry,  

3) společný sociální fond,  

4) navázání spolupráce s provozovateli sociálních služeb,   

5) spolupráce s MěÚ Bystřice nad Pern. – podílení se na tvorbě komunitního plánu 

6) seznam subjektů zajišťujících rozvážku obědů na území DSO. 

 

V rámci tohoto bodu zazněly informace o působnosti jednotlivých sociálních služeb na území 

DSO. V našem regionu funguje pobočka Oblastní charity Žďár nad Sázavou, konkrétně 

v Bystřici nad Pernštejnem, dále se zde nachází Domov pro seniory na Dolní Rožínce a 

Pečovatelská služba ve Víru. V rámci těchto tří poskytovatelů služeb je zajištěna téměř veškerá 

obslužnost na tomto území. Některé okrajové obce na službu již nemusí nedosáhnout, jelikož 
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služby charity jsou poskytovány do 15 km od Bystřice nad Pernštejnem. Další obce využívají 

služeb DPS Dolní Rožínka, PS Vír a dále také Domov Bystré, který se nachází již mimo náš 

region. 

 

V rámci setkání byly jednotlivé náměty hodnoceny a projednávány: 

1) Senior/baby taxi – předběžné odsouhlasení návrhu 

Tento návrh se týkal zajištění dopravy pro seniory, popř. pro maminky s dětmi do 4 let věku.  

Vize DSO: 

• projednání podmínek s dopravcem, taxislužbou apod. ohledně zajištění vozidla pro 

účely sociální služby 

• sjednání zvýhodněné ceny jízdy (oblast do určitého počtu km) 

• vytvoření seznamu míst, na které se lze nechat dopravit příslušným vozidlem (lékárny, 

nemocnice, poliklinika, poskytovatelé sociálních služeb) 

• omezený počet jízd v měsíci pro každou osobu (zamezení zneužívání služby) 

• výdej průkazek pro občany 65+ a rodiny s dětmi do 4 let věku (ženy na RD) – průkazky 

by vydávalo DSO, lidé by se s nimi prokazovali řidiči 

• možnost zajištění dovozu na pedikérské služby 

Tento návrh by přítomní starostové uvítali, ale chtějí k němu další podrobnější informace, které 

budou předmětem jednání na dalším zasedání členské schůze, plánované na prosinec 2020. Do 

té doby DSO zajistí podrobnější analýzu zmiňované služby, která objasní její realizaci (návrhy 

dopravců, orientační ceny za službu, financování DSO apod.)  

 

2) Zajištění pedikúry – neodsouhlasení návrhu 

Z dotazníkového šetření vyplynula od některých obcí také potřeba občanů v rámci zajištění 

pedikúry pro seniory.  

Vize DSO: 

• zajištění pedikérské služby přes DSO – smlouva s poskytovateli služeb 

• výhodnější cena s provozovateli služeb 

• možné propojení se senior taxi 
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Tato oblast se dle přítomných starostů bude potýkat pouze s malou poptávkou ze stran občanů. 

Z tohoto důvodu DSO poskytne pouze telefonické kontakty na pedikérské služby, které tuto 

potřebu poskytují. Obce tyto kontakty předají na základě požadavků občanům. 

 

Telefonický kontakt na pedikérské služby: 

Iveta Tomášková: 

tel.: 774 719 701, e-mail: ivet.tomaskova@seznam.cz (v budově polikliniky Bystřice n. P.) 

Naďa Špačková: 

tel.: 603 810 890, e-mail: kosmetickadodomu@seznam.cz (Větrná 719, 59301 Bystřice n.P.) 

Poskytuje kosmetické služby, manikúru a pedikúru u klientů doma - 

www.kosmetickadodomu.cz. 

 

3) Společný sociální fond – neodsouhlasení návrhu 

Každý rok dostává většina obcí žádost o finanční příspěvek od Oblastní charity Žďár nad 

Sázavou. DSO navrhlo tyto finanční příspěvky sjednotit a vytvořit sociální fond, ze kterého by 

se dotovaly jednotlivé sociální služby. 

Vize DSO: 

Existují tři možné způsoby tvorby sociálního fondu:  

• formou VPS (např. svazek x charita) – ve smlouvě je jasně určeno, jaká částka 

půjde do jednotlivých služeb 

• formou dotačního titulu svazku (např. DSO Rožnovsko 

http://www.roznovsko.cz/…391 ) 

• formou sociálního fondu svazku (peníze jsou rozděleny formou dotace mezi 

jednotlivé sociální služby v regionu dle míry využití) - spolupráce s ORP, které 

má zaběhlý dotační systém v jiné oblasti a personální kapacity 

Přítomní starostové by společný sociální fond nezaváděli, jelikož každá obec odvádí vždy jiný 

finanční příspěvek dle množství poskytovaných služeb charity. Navíc uhrazení částky je vždy 

dobrovolné, obce nemusí pokrýt celý finanční příspěvek uvedený v žádosti. 

Na základě této skutečnosti, ponechá DSO dosavadní způsob financování Oblastní charity. 

Způsob financování a nastavení poskytovaných služeb může být součástí bodu 4). 

 

mailto:ivet.tomaskova@seznam.cz
mailto:kosmetickadodomu@seznam.cz
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4) Navázání spolupráce s provozovateli sociálních služeb – odsouhlasení návrhu 

Z šetření vyplynula také skutečnost, že někteří ze starostů nemají přehled o tom, jaké služby 

poskytuje Oblastní charita. 

Vize DSO: 

• zajištění pravidelných setkání s Oblastní charitou Žďár nad Sázavou (min. 1x ročně) 

• na setkání by byly starostům předány informace o poskytovaných sociálních 

službách, informace o nových službách, ceník služeb 

• konzultace v oblasti financování sociálních služeb 

• spolupráce s paní PhDr. Drahomírou Lukšovou (MěÚ Bystřice n. P. - odbor 

sociálních věcí a zdravotnictví) 

Tento návrh byl ze strany starostů přijat kladně. DSO naváže spolupráci s Oblastní charitou, 

konkrétně s paní Mgr. Janou Kincovou Křížkovou, která je zástupkyní ředitelky pro oblast 

odbornosti a kvality služeb a zároveň vedoucí úseku služeb pro seniory. Na plánovaná setkání 

osloví DSO také paní Lukšovou, aby mohla případné připomínky starostů zahrnout do tvorby 

komunitního plánu sociálních služeb. 

 

5) Spolupráce s MěÚ Bystřice nad Pern. na tvorbě komunitního plánu – neodsouhlasení 

návrhu 

Na setkání jsme tento bod zahrnuli již v rámci projednání přechozího návrhu. DSO se nebude 

přímo podílet na tvorbě komunitního plánu. V rámci plánovaných setkání budeme dávat MěÚ 

v Bystřici nad Pernštejnem pouze náměty, které mohou zohlednit při tvorbě komunitního plánu, 

jehož aktualizace se plánuje v roce 2022. 

 

6) Seznam subjektů zajišťujících rozvážku obědů na území DSO – odsouhlasení návrhu 

Z dotazníků dále vyplynulo, že starostové obcí by uvítali také seznam, dle kterého by obce, 

popř. občané mohli objednávat službu – rozvážka obědů. 

Vize DSO: 

• tvorba seznamu subjektů, kteří poskytují rozvážku obědů na území DSO 

• spolupráce s obcemi MB ohledně tvorby seznamu 

• využití seznamu pro obce i občany DSO  
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Návrh byl v rámci setkání starostů přijat bez výhrad. DSO zajistí ve spolupráci s obcemi seznam 

subjektů zajišťujících rozvážku obědů. 

 

V rámci setkání starostů byli přítomní starostové také informováni o dotačních titulech z Kraje 

Vysočina, Ministerstva pro místní rozvoj a ze Sociálního fondu podpory investic SFPI (dříve 

SFRB) v rámci podpory sociální oblasti. Převážná většina dotačních možností je ale již pro 

registrované poskytovatele sociálních služeb. Obce a v některých případech i DSO mohou 

využít dotace např. na nezbytné investiční vybavení, modernizaci zařízení v sociálních 

službách, poskytování sociálního bydlení, dále také existují dotace na přípravu prostor pro 

provozování služeb základní lékařské péče a obchodní obslužnosti.  

O vyhlášení těchto dotačních titulů jsou starostové pravidelně informováni v dotačním 

katalogu, který vytváří DSO. 

 

Z výše uvedených návrhů byly odsouhlaseny tyto tři návrhy: 

a) Senior/baby taxi – předběžné odsouhlasení návrhu, podrobnosti budeme řešit na 

prosincové schůzi MB 

b) Navázání spolupráce s provozovateli sociálních služeb – odsouhlasení návrhu 

c) Seznam subjektů zajišťujících rozvážku obědů na území DSO – odsouhlasení návrhu 

 

4) Výstupy koncepčních záměrů v oblasti meziobecní spolupráce: zpráva za území DSO, 

projednání návrhu řešení 

Dalším výstupem v oblasti meziobecní spolupráce byla ,,Zpráva o ověření koncepčních záměrů 

meziobecní spolupráce“, která se týkala analýzy současného fungování DSO a následných 

návrhů na zapracování do činnosti DSO.  

Zpráva byla rozdělena na část A: Analýza současného fungování DSO, která byla vyplněna na 

základě zjištěných informací od obcí. Následně byla Zpráva doplněna o poznatky ze strany 

DSO. Obcím byla tato část zaslána k prostudování a na setkání se již projednávala jednotlivá 

doporučení v části B: Výsledek projednání na setkání starostů.   

Většina uvedených doporučení od SMO byla již v DSO Bystřicko zavedena. Týká se to 

převážně doporučení v následujících oblastech:  
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• zavedení ceníku služeb – zpoplatnění služeb DSO pouze pro ty obce, které službu 

využívají, ceník i pro nečlenské obce  

• pořádání pravidelných setkání, na kterých jsou projednávány informace o aktuální 

činnosti, plánech a projektech DSO 

• spolupráce s obcí III. typu (s městem Bystřice nad Pernštejnem) – spolupráce je dle 

starostů dostačující, možné pouze prohloubení spolupráce v rámci organizování 

pravidelných seminářů s jednotlivými odbory MěÚ BnP 

• pravidelná spolupráce s MAS Zubří země 

• členské příspěvky slouží k pokrytí základního provozu DSO, další doplňkové služby 

zpoplatňujeme pouze obci, která služby využívá 

• formulace způsobu rozdělení zisku či pokrytí ztráty má DSO Bystřicko již uvedené 

dostatečně ve svých stanovách (v některých případech rozhoduje nejvyšší orgán – 

členská schůze) 

V rámci dalších doporučení ohledně rozšíření služeb DSO musíme konstatovat, že při 

současném zaměstnání jednoho zaměstnance na plný úvazek je nereálné, abychom uvažovali o 

rozvoji dalších aktivit.  

Z šetření vyplynula potřeba DSO týkající se spolupráce s Krajem. Dle paní Červinkové je nutné 

semknutí odpovídajících DSO a řešení celé problematiky komplexně, a to za všechny DSO 

Kraje Vysočina. Spolupráce s Krajem by dle dotazníkového šetření obcí mohla být lepší. 

Starostové by uvítali informace o dění na krajských jednáních. DSO bude zvažovat účast na 

těchto jednání, popř. vyberou ze svých řad zástupce za DSO. 

Ostatní vyjádření k uvedeným doporučením bude DSO zasílat na SMO k posouzení. 

 

5) Veřejnoprávní smlouvy: přehled o stavu veřejnoprávních smluv na území DSO, 

projednání návrhu doporučení 

Poslední výstup, který se v rámci setkání starostů projednával, se týkal veřejnoprávních smluv 

na území DSO, a to konkrétně koordinačních veřejnoprávních smluv v přenesené působnosti. 

V rámci této problematiky spolupracovalo CSS s MěÚ Bystřice n. P., který má s většinou obcí 

uzavřené VPS v oblasti přestupkové agendy. Další uzavřené VPS nebyly od obcí zaznamenány. 

V rámci šetření byla zjištěna suma plateb za odpovídající VPS. Jejich součet za rok 2019 činil 

51 800 Kč. Většina obcí uvedla, že není v jejich kompetenci posoudit roční náklady na 
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sdíleného úředníka v této oblasti. DSO tedy nemůže srovnat sumu plateb s náklady za 

zaměstnance dle příslušného úvazku. Domnívají se ale, že v souvislosti s nízkým počtem 

případů v rámci přestupkové agendy by bylo nevýhodné zavedení institutu sdíleného úředníka. 

Přítomní starostové jsou pro zachování stávajícího systému VPS. V případě potřeby nebo 

úpravy tohoto systému jej budeme řešit na dalších schůzích MB. 

Místopředseda DSO dále poděkoval paní koordinátorce za návštěvu a poskytnuté doplňující 

informace, které se týkaly jak našich výstupů, tak výstupů jiných DSO. 

 

6) Ověření spokojenosti s rozsahem a kvalitou poskytovaných služeb 

Na závěr setkání byl přítomným starostům rozdán krátký dotazník, který měl za cíl zmapovat jejich 

spokojenost s rozsahem a kvalitou poskytovaných služeb. Starostové byli seznámeni se způsobem 

vyplnění dotazníku a požádáni o jeho vyplnění. Celkem bylo rozdáno 21 dotazníků, které byly také 

vyplněny a odevzdány pracovníku CSS.  

Vyhodnocení dotazníků: 

Výsledná průměrná známka dosahovala hodnoty 1,38 u rozsahu služeb a 1,19 u kvality služeb. 

Výsledky jsou podobné v porovnání s výsledky z minulého setkání. Usuzujeme tedy, že kvalita a 

rozsah služeb DSO jsou stále na dobré úrovni. Na rozsahu nabízených služeb by starostové nechtěli 

nic měnit a jejich kvalitu hodnotí jako dostačující. Z vyplněných odpovědí by obce nejvíce využily 

pomoc v oblasti: 

• přestupků, výkonu funkce silničního správního úřadu ve věcech místních komunikací, 

výkonu funkce orgánu ochrany přírody, zařazení a vyřazení pozemních komunikací do 

kategorie místních komunikací, řízení o místních poplatcích a zabezpečení voleb. 

 

7) Projednání návrhů na změny v činnosti 

V tomto bodě byl ponechán prostor pro případné návrhy, popř. dotazy. Nikdo z přítomných 

však neprojevil zájem se k bodu vyjádřit. Starostové své návrhy uvedli již v rámci výstupů 

meziobecní spolupráce a dále také vyplněním dotazníku. Na závěr byli přítomní vyzváni, aby 

se na CSS i nadále obraceli se svými požadavky, dotazy a nápady na rozšíření nabízených 

služeb. 
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8) Závěr 

Pan místopředseda DSO poděkoval přítomným starostům za jejich účast na dnešním 10. setkání 

starostů, a to bylo tímto ukončeno.  

 

Příloha zápisu: Prezentace z 10. setkání starostů 

 

…..…………………………. 

místopředseda DSO 

Mgr. Martin Horák 


